
reg.nr.: 

1 1 JAN, 2W7 

U-7GEN 
Van: Flore Diekstra  
Verzonden: donderdag 5 januari 2017 11:46 
Aan: R.Cuppen@rsc.ru.n1; e.luijks(anatuurmonurnenten.n1; hemmen@heumen.n I; Griffie; DocInfo; 

wijkraadbrakkenstein@gnriail.com; info@lichtverzet.n1; info©Mtéti.h1; info@nijmegenfietst.n1; 

Groen Links, BM70; Socialistische Partij; info@pedaleurs.nl  afgedaan: 
Onderwerp: RE: betere communicatie activiteiten Heumensoord en gebruik ATB-routes 

Geachte heer Cuppen (Radboud Sportcentrum), dhr Van Wijngaarden (Mercurius), dhr Mak (TC de 

Pedaleur) en andere belanghebbenden, 

Hartelijk dank voor uw reacties op mijn mail van 11 december j.l. en uw toelichtingen. 

Ik heb een reactie gekregen van dhr Cuppen, dhr Van Wijngaarden, dhr Mak en boswachter Ellen 

Luijks van Natuurmonumenten. 

Met dhr Mak van TC de Pedaleur heb ik inmiddels een goed gesprek gehad over zondag 11 

december. 

TC de Pedaleur had die ochtend een cross georganiseerd met toestemming van de terreinbeheerders 

van Heumensoord. 

Gebrekkige communicatie 

Uit dat gesprek met dhr Mak en uit andere reacties blijkt dat de informatievoorziening rondom de 

activiteiten in Heumensoord, en dus ook rondom de mountainbike events en specifiek de cross van 

11 december, niet goed is. Ik heb De Brug (gratis lokale krant Nijmegen e.o.), het internet en de 

website van Natuurmonumenten afgezocht naar informatie over de cross, maar kon niets vinden. De 

cross van 11 december is (uiteraard) binnen de fietswereld aangekondigd, er is geflyerd in Heunnen, 

er is een radiointerview geweest en het heeft in een lokaal blaadje in Heumen of Malden gestaan. 

Maar verder niet. Dat bereikt dus maar een heel klein deel van de omwonenden en gebruikers van 
Heumensoord en alleen aan de kant van Heumen/Malden. Dhr Mak gaf aan dat er aan de cross juist 

zo min mogelijk ruchtbaarheid wordt gegeven, uit vrees dat mensen die dit soort evenementen niet 

waarderen de bewegwijzering weghalen, paden blokkeren, e.d. Dat gebeurt nu blijkbaar ook al. 

Ik denk dat dit geen goede strategie is en juist onbegrip in de hand werkt. Andere recreanten weten 

niet wat er aan de hand is, waarom het gebeurt, hebben de mogelijkheid niet om het event te 

ontlopen, enz. En juist omdat de relatie tussen de mountainbike activiteiten en wandel- en 

hardloopactiviteiten nogal gespannen is (zoals dhr Mak zei 'we hebben al zo'n slechte naam'), is het 

belangrijk om transparant te zijn en goed te communiceren naar alle gebruikers van Heumensoord. 

Dit geldt niet alleen voor de cross, maar voor alle activiteiten in Heumensoord. 

2 

Buiten de uitgepijide routes 

Op vrijwel alle wandelpaden, dus buiten de ATB-route om, zie je fietsbandensporen. Dat het onder 

mountainbikers gemeengoed is om op alle paden in het bos te fietsen, is niet alleen mijn eigen 
observatie, maar zegt ook dhr Van Wijngaardens (Mercurius). Hij geeft eerlijk toe dat 'men zich niet 

enkel op de uitgepijlde routes begeeft, maar ook de overige paden gebruikt'. Maar zegt hij, 'op die 

momenten zijn wij altijd erg vriendelijk tegen alle wandelaars, hardlopers en ruiters, omdat we 
weten dat dat de beste manier is om iedereen te vriend te houden'. Met andere woorden, het is 

blijkbaar ok om op de wandelpaden te fietsen als je maar vriendelijk bent tegen de gebruikers van 

die paden. En daar zit natuurlijk het probleem. Nee, dat is niet ok, zó werkt het niet. 
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Voor de cross van zondag 11 december is, zo vertelde dhr Mak mij, door de terreinbeheerders een 

aantal wandelpaden als ATB-route vrijgegeven, om de cross wat uitdagender te maken. Het 

probleem hierbij is dat je mountainbikers dan juist stimuleert om de wandelpaden te gebruiken, ook 
buiten de cross om. Niet alleen stimuleer je dat gedrag, maar je creëert ook een pad dat eruit ziet als 

een ATB-route en vervolgens alszodanig wordt gebruikt. En dat blijkt inderdaad het geval: sinds de 

cross is een aantal van die wandelpaden nu een veel gebruikt nnountainbikepad geworden, met 

brede, diepe bandensporen. 

Dhr Mak vertelde mij ook dat de huidige ATB-route 20 jaar oud is en niet uitdagend meer is. Hoewel 

geen excuus, is dit mee een reden waarom er veel buiten de ATB-routes wordt gefietst. Aan een 

nieuwe route wordt gewerkt. 

Ellen Luijks van Natuurmonumenten bevestigde het probleem met mountainbiken in Heumensoord 

(en daarbuiten). 

Website 

Om de communicatie rond de activiteiten in Heumensoord te verbeteren, zie ik graag dat er een 

informatiepunt komt, bv. in de vorm van een website. Hierop wordt het (lokale) publiek 

geïnformeerd over wat er gebeurt in Heumensoord en wat dat betekent voor de andere bezoekers. 

Die website en de specifieke events moeten dan wel regelmatig worden gecommuniceerd in de 

(lokale) media. Ik kan me voorstellen dat dit ook meteen een meldpunt van klachten of conflicten 

tussen gebruikersgroepen kan zijn. Ook de communicatie ter plekke in Heumensoord kan veel beter, 

al of niet tijdens de events. En misschien moet de ATB-route in het bos beter/duidelijker worden 

aangegeven? 

Zo'n informatiepunt/website en betere communicatie wil ik best (mee) opzetten en onderhouden. Ik 

denk dat het wel van belang is om dat te doen onder de vlag van een officiële instantie (zoals 

Natuurmonumenten) die gewicht heeft en wordt gerespecteerd. 

Gebruik ATB-routes 

Hoe goed de communicatie ook is rond het bos en de activiteiten, het begint natuurlijk bij de 

gebruikers zelf. Dat betekent elkaar en elkaars ruimte respecteren. Dat betekent dat mountainbikers 

zich houden aan de ATB-routes (en aan hun eigen buitencode), dat hardlopers/wandelaars zich 

houden aan de wandelpaden en ruiters aan de ruiterrouten. Dat betekent dus ook dat vooral 

mountainbikeclubs en -verenigingen het goede voorbeeld geven aan hun leden en aan andere 

mountainbikers in het bos, en zich houden aan de ATB-routes. En idealiter andere mountainbikers 

erop aanspreken als zij zich buiten de ATB-routes begeven. 

Ik ben in gesprek met boswachter Ellen Luijks van Natuurmonumenten hoe we het gebruik van 
Heumensoord kunnen verbeteren voor alle recreanten zodat het voor iedereen goed toeven is. 

Hartelijke groet, 

flore diekstra 

 



Van: Cuppen, R.M.A. (Rob) [nnailto:R.Cuppen@rsc.ru.nl] 
Verzonden: dinsdag 13 december 2016 16:42 
Aan: K.Mulder©Natuurnnonumenten.nl; info(anatuurmonumenten.n1; 
dcgelderland(a40natuurnnonumenten.nl; fenndiekstra@hotmail.conn  
CC: heunnen@heumen.n1; griffie@nijmegen.n1; gemeente@nijmegen.n1; 
wijkraadbrakkenstein@gmail.com; info@lichtverzet.n1; info@cycletime.n1; Secretariaat, RSC; 
infoCanijmegenfietst.n1; fractie@groenlinks.nijmegen.n1; fractie(asp.nijmegen.n1; info@pedaleurs.n1 
Onderwerp: RE: FW: asociaal gedrag mountainbikers Heunnensoord 

Beste mevrouw Diekstra en alle instanties, die u hebt aangeschreven, 

Ik heb middels onderstaande mailwisseling in beeld proberen te brengen of de studentenwielerclub 

Mercurius ook voor de genoemde overlast heeft gezorgd en heb daar een keurig antwoord op 

gekregen van de secretaris van Mercurius. Ik ben blij dat onze fietsers zich zo goed bewust zijn van 

hoe zich te gedragen. Bovendien blijkt de directe aanleiding voor de klacht in een georganiseerde 

cross te liggen, waar ongetwijfeld vergunning voor is aangevraagd. Dat neemt niet weg dat ik de 
ergernis kan begrijpen. Mogelijk zit de oplossing bij zo'n evenement in betere communicatie, al zal 

ook die nooit alle belanghebbenden/omwonenden bereiken. Ter informatie heb ik ook de Pedaleurs 

in de cc gezet. 

Met vriendelijke groet! Kind regards, 

Rob Cuppen l Directeur l Radboud Sportcentrum l Radboud Universiteit l 

Kamer Z 00.330 l (024) 361 23 96 1 www.ru.nl/rsc  1 Facebook 

Van: Bestuur <bestuur@nswv-mercurius.nl> 

Verzonden: dinsdag 13 december 2016 15:05 

Aan: Cuppen, R.M.A. (Rob) 

CC: Jason Schreurs; roelofs.r@outlook.com; lotte koopmans@hotmail.com; Hanssen@live.co.uk; 

hein@teriele.net  

Onderwerp: Re: FW: asociaal gedrag mountainbikers Heumensoord 

Hee Rob, 

Dank voor het doorsturen van deze mail, altijd goed om te weten wat er in de omgeving 

speelt. 

Ik herken mezelf en onze leden niet in de e-mail van mevrouw Diekstra. Bij Mercurius 

hebben we één officiële mountainbiketraining, op dinsdagavond en in deze periode van het 

jaar is het in het bos daarvoor te donker, dus rijden we over de weg. Onze MTB-trainingen 

kennen doorgaans een opkomst van 5 tot 12 studenten en er wordt toegezien op de 

veiligheid van mtb'ers én andere bosgebruikers. Ook instrueren wij onze leden altijd 

(overdreven) vriendelijk en gemoedelijk te zijn tegenover andere gebruikers van het bos. 

Uiteraard rijden er ook in deze tijd van het jaar overdag vaak kleinere groepjes leden samen 

door het bos. Het is waar dat men zich daarbij niet enkel op de uitgepijlde routes begeeft, 



maar ook de overige paden gebruikt. Echter zeker op die momenten zijn wij altijd erg 

vriendelijk tegen alle wandelaars, hardlopers en ruiters, omdat we weten dat dat de beste 

manier is om iedereen te vriend te houden. Helaas gaan blijkbaar niet alle MTB'ers in de 

regio Nijmegen zo te werk. 

Hoewel ze aangeeft niet alleen die bewuste dag, maar vaker de ergernis en stress te ervaren, 

speelt in het verhaal van mevrouw Diekstra denk ik ook een rol dat er die 11e december 

waarover ze schrijft, een MTB-toertocht was rondom Malden 

(zie http://www.pedaleurs.n1/?page  id=281). De lange slierten fietsers van 20-30 man 

waarover ze spreekt zullen vast en zeker daar vandaan komen. Ik rijd zelf immers ook vaak 

door het bos en heb, buiten de toertochten om, nog nooit dergelijke grote groepen gezien. 

Pedaleurscross '16 — TC de Pedaleurs 

www.pedaleurs.n1 

De Pedaleurscross is een pittige ATB tocht door de bossen tussen Malden en Groesbeek 

met veel klimwerk. Over ongeveer 48 km. en 660 hoogtemeters. 

Het zal voor haar de druppel zijn geweest die de emmer deed overlopen. 

Nogmaals dank voor het op de hoogte brengen van deze situatie, we zullen er nog meer op 

toezien dat er rekening wordt gehouden met de andere bosgebruikers. 

Ik heb deze e-mail daarom ook ge-cc't naar onze trainers. 

Met vriendelijke groet, 

Joost van Wijngaarden 

Secretaris NSWV Mercurius 2016-2017 

E-Mail: bestuur@nswv-mercurius.n1  

Website: www.nswv-rnercurius.n1  

Facebook: https://www.facebook.com/nswvmercurius  

Twitter: https://twitter.com/NswvMercurius  

Cuppen, R.M.A. (Rob) schreef op 12-12-2016 19:24: 

Hoi Joost, 

Behoort Mercurius ook tot onderstaande meute? Weet dan dat dit speelt. Ik kan me de 

ergernis voorstellen. 

Met vriendelijke groet! Kind regards, 

Rob Cuppen 1 Directeur 1 Radboud Sportcentrum 1 Radboud Universiteit 1 

Kamer Z 00.330 1 (024) 361 23 96 1 www.ru.nl/rsc  1 Facebook 



Van: Flore Diekstra [mailto:femdiekstra@hotmail.com]  

Verzonden: zondag 11 december 2016 12:27 

Aan: K.Mulder@Natuurmonumenten.n1; info@natuurmonumenten.n1; 

dcgelderland@4Onatuurmonumenten.n1  

CC: heumen@heumen.n1; griffie@niimegen.n1; gemeente@niimegen.n1; 

wiikraadbrakkenstein@gmail.com; info@lichtverzet.n1; info@cycletime.n1; Secretariaat, RSC 

<secretariaat@rsc.ru.nk info@niimegenfietst.n1; fractie@groenlinks.niimegen.n1; 

fractie@sp.niimegen.n1  

Onderwerp: asociaal gedrag mountainbikers Heumensoord 

Geachte heer Mulder en Natuurmonumenten, 

Vanochtend was ik aan het hardlopen in Heumensoord, vanaf de ingang aan de Beukenlaan. 

Het is prachtig weer, zacht, dus perfect om het bos in te gaan, getuige andere hardlopers en 

wandelaars. En getuige de mountainbikers. Hórdes mountainbikers. Grote groepen van soms 

wel 20 —30 man in lange slierten over de smalle paden in het bos en over elk paadje in het 

bos. Ze komen overal vandaan en gaan overal naartoe. Dus ook op de wandelpaden waar ik 

hardliep. Ze stoppen niet, ze rijden zo strak achter elkaar dat de volgende niet ziet dat er 

verkeer is op het pad en de paden zijn zo smal en soms omzoomd door bomen dat er geen 

uitwijken mogelijk is. Naast dat ik het erg stressvol vindt om constant alert te moeten zijn op 

een hele horde mountainbikers (meesten mannen) die met hoge snelheid aan komen zetten 

op paden waar ik mag verwachten rustig te kunnen hardlopen (of wandelen, for that 

matter), vind ik het echt asociaal en respectloos om dan maar gewoon door te rijden zonder 

sorry o.i.d. iets te zeggen, geen vaart te verminderen, niet af te stappen, en nog erger: 

gewoon tegen me aan te rijden en dan doorrijden zonder iets te zeggen. Dit gebeurde 

vanochtend meerdere keren. Hoewel ik niet bang ben uitgevallen, begin ik me onveilig te 

voelen in Heumensoord en mijn lol om in Heumensoord te gaan wandelen of hardlopen 

begint echt te tanen. Ik kom er voor de rust en ontspanning, niet voor stress. 

Dit is geen incident, dit gebeurt al veel langer, de verhouding wandelaars/hardlopers en 

mountainbikers is teer. Maar het is de laatste tijd wel echt erger geworden. Grotere 

groepen, meer groepen, steeds asocialer gedrag. Vaak groepen volwassenen, maar ook 

leiders met groepen kinderen, die net zo asociaal rondrijden (dat is de leiders aan te 

rekenen, niet de kinderen, maar zij zijn wel de toekomstige generatie mountainbikers die 

een slecht voorbeeld krijgen). Het gebied lijkt wel vogelvrij te zijn verklaard sinds de 

verschillende kampen er het afgelopen jaar hebben gestaan. Het is natuurlijk ook moeilijk te 

verkopen dat er wel auto's, vrachtwagens en enorme militaire voertuigen mochten 

rondrijden, maar geen mountainbikers of fietsers. Paradoxaal genoeg waren het niet de 

vluchtelingen die het bos onveilig maken, zoals velen vreesden, maar zijn het onze eigen 

stadsgenoten. 



En nu loopt het echt de spuigaten uit. Dit moet echt teruggedrongen worden. Ik zie ook 

nooit een boswachter of andere handhaver rondlopen in het Heumensbos en ik kom er vaak. 

En blijkbaar is handhaving nodig, want de mountainbikers kunnen het niet zelf. Het bos is 

van iedereen en we moeten elkaar en elkaars ruimte respecteren. De mountainbikers 

hebben hun eigen paden, overige recreanten hebben de hunne. Dat is niet voor niets zo 

geregeld, dus laten we elkaar ajb ieders pad, rust en ruimte gunnen en daar waar we kruisen 

elkaar met respect behandelen. 

U zou eens zelf op, vooral, een zaterdag of zondag moeten gaan kijken wat er gebeurt. Ik 

vergezel u met alle plezier. 

Ik hoor graag van u dat u er iets aan doet, wat u eraan doet, wanneer en hoe. En als ik zelf 

iets kan doen, dan wil ik dat ook graag weten. 

Met hartelijke groet, 

flore diekstra 
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